

# Editorial

## “Message from the Canadian Societies”

Effective with the issue of February, 1979, The Canadian Neurological Society, The Canadian Neurosurgical Society, and The Canadian Society of Electroencephalographers, Electromyographers and Clinical Neurophysiologists, assumed ownership of The Canadian Journal of Neurological Sciences. This Journal might properly be titled “Ross’s Zeitschrift” for it is through the singular initiative of the founding Editor, R.T. Ross, that it materialized and has been successfully published over the past five years. The skepticism which greeted his original proposal has long since dissipated. Fortunately, the aspirations to edit and publish express basic and irrepressible instincts of the

cognate human organism. In presenting his Journal, R.T. Ross demonstrated that not only was there a need but that a publication of quality, serving the Canadian Neurosciences, could thrive. In accepting the Journal, we are pleased to note that it is in sound financial health. Under the sponsorship of the Societies, the Journal will continue to strive to meet various responsibilities, but above all, to serve as a vehicle for ideas and information of importance to all Canadian neurosciences. Furthermore, we are pleased to announce that Dr. Ross will continue to provide his expertise and talents as editor for an additional term.

Avec le numéro de février 1979, la société canadienne de neurochirurgie, la société canadienne de neurologie et la société canadienne d'électroencéphalographie, d'électromyographie et de neurophysiologie clinique, se sont portées acquéreurs du Journal Canadien des Sciences Neurologiques. Cette revue pourrait, à juste titre, s'appeler “le Ross Zeitschrift”, car c'est à la remarquable initiative de son éditeur-fondateur, R.T. Ross, que revient le mérite de sa parution et de ses succès ininterrompus au cours de ces cinq dernières années. Au scepticisme des premières heures, ont vite fait place les hommages de toute une communauté. Car il fallait miser sur l'essence même de la connaissance, sur le besoin inné de toujours la rechercher, la débattre, la partager et la diffuser.

Fonder un journal, c'était à la fois pour R.T. Ross démontrer qu'il y avait un vide à combler, mais également qu'une revue de qualité, au service des cercles neurologiques du Canada, pouvait s'épanouir.

En héritant du journal, nos trois sociétés se rendent bien compte qu'elles auraient à gérer une entreprise bien consolidée, en excellente posture financière. Sous leur égide, le Journal entend bien continuer à faire siennes diverses préoccupations, entre autres, celle de véhiculer les idées et les informations d'importance pour ses lecteurs.

Il faut enfin souligner avec plaisir que le docteur Ross a accepté de mettre à notre disposition son expertise et ses talents d'éditeur pour un mandat additionnel.

John R. Wherrett MD  
President, Canadian Neurological Society

J.R.F. Fleming MD  
President, Canadian Neurosurgical Society

Jean Reiher MD  
President, Canadian Society of  
Electroencephalographers, Electromyographers,  
and Clinical Neurophysiologists.

May 1979